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Jegyzőkönyv 
 

a Magyar Szerzői Jogi Fórum Egyesület elektronikus hírközlő eszköz útján megtartott 
megismételt Közgyűléséről 

 
Közgyűlés időpontja: 2023. május 26.; 11:00 óra 
A Közgyűlés helyszíne: A megismételt Közgyűlés az Alapszabály 5.1.16. pontja alapján 
elektronikus hírközlő eszköz igénybevételével került megtartásra.  
Jelen vannak: a mellékelt jelenléti íven feltüntetett tagok 

 
I. Bevezetés 
 
1.1. Tomori Pál, az Egyesület elnöke – aki az alapszabály 5.1.16.12. pontja alapján egyben az 

elektronikus hírközlő eszköz igénybevételével megtartott Közgyűlés levezető elnöke – 
11 óra 00 perckor a Közgyűlést megnyitotta és köszöntötte a megjelenteket. 

 
1.2. Az elnök tájékoztatta a tagokat, hogy az MSZJF 2023. május 23. napján 09:00 órakor 

megtartott Közgyűlése az Alapszabály 5.1.2. pontja alapján nem volt határozatképes. A 
mai napon megtartott megismételt Közgyűlés az eredeti meghívóval került 
összehívásra, így az Alapszabály értelmében az eredeti napirenden szereplő 
kérdésekben a jelenlévők számára tekintet nélkül határozatképes. Az Elnökség a 
megismételt Közgyűlés határozatképességének szabályairól a tagokat a közgyűlés 
meghívójában tájékoztatta.  

 
1.3. Az elnök tájékoztatta a megjelenteket, hogy az egyesületnek jelenleg összesen 69 tagja 

van, ebből a Zoom alkalmazás útján a megismételt közgyűlésen összesen 8 fő jelent meg, 
egyidejű videókapcsolatot biztosító módon. Egyidejű videókapcsolatot nem biztosító 
módon nem jelent meg tag.  

 

1.4. Az elnök tájékoztatta a megjelent tagokat, hogy az ülést megelőzően Koltay Krisztina 
írásban jelezte, hogy nem tud részt venni a közgyűlésen, ugyanakkor az 1., 2., illetve 
3./2023 sz. Határozati javaslatokat elfogadja, azokat megszavazza. Az elnök tájékoztatta 
a Közgyűlést, hogy az e-mailben (ülés tartása nélkül) történő szavazás lehetőségéről a 
Közgyűlés esetében az Alapszabály nem rendelkezik, mindenesetre a jegyzőkönyvben az 
említett napirendi pontok Koltay Krisztina általi elfogadása rögzítésre kerül. 

 
II. A napirend elfogadása 
 

Az elnök jelezte, hogy a napirend tervezetét minden tag előzetesen kézhez kapta.  
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Az elnök elmondta, hogy a közgyűlési meghívó kézbesítésétől vagy közzétételétől 
számított nyolc napon belül a tagok és az egyesület szervei az Elnökségtől a napirend 
kiegészítését kérhetik, a kiegészítés indokolásával, ilyen igényt azonban az Egyesület 
tagjai, illetve szervei nem jeleztek. Az Elnök kérdésére a tagok további napirendi pont 
felvételét nem javasolták.  

 
A tervezett napirend:  
1. Napirend elfogadása; 
2. Tájékoztatás a jegyzőkönyvezés és a jegyzőkönyv-hitelesítés módjáról; 
3. Az Egyesület 2022. évi beszámolójának és mérlegének elfogadása; 
4. Az Egyesület 2023. évi költségvetési tervének elfogadása; 
5. A 2024. évi Apáthy István-díj meghirdetése, illetve bíráló bizottságának kijelölése; 
6. 2023. évi szakmai ankét szervezésével kapcsolatos kérdések; 
7. Egyebek. 

 
Az elnök jelezte, hogy határozathozatalra kerül sor, ezt követően a Közgyűlés 
egyhangúlag, tartózkodás és ellenszavazat nélkül elfogadta az alábbi határozatot. 

1/2023. (05.26.) számú közgyűlési határozat: 

„A Közgyűlés a meghívóban szereplő napirendet az előterjesztés szerint, változtatás 
nélkül elfogadja.”  

 
III. Tájékoztatás a jegyzőkönyvezés és a jegyzőkönyv-hitelesítés módjáról 
 

Tomori Pál tájékoztatta a Közgyűlést, hogy az ülésről jegyzőkönyvvezetés céljával 
videófelvétel készül, amely a közgyűlést követő 5 napon belül törlésre kerül. Az elnök 
elmondta továbbá, hogy az Alapszabály 5.1.16.13. pontja alapján a Közgyűlés 
jegyzőkönyvvezetője az ülés levezető elnöke, a jegyzőkönyvet az Egyesület Elnöke 
aláírásával hitelesíti. 
 

IV.  Az Egyesület 2022. évi beszámolójának és mérlegének elfogadása 
 
Az elnök tájékoztatta a Közgyűlést, hogy a tagok az Egyesület Elnökségének 2022. évi 
beszámolóját és 2022. évi mérlegét (valamint minden, a Közgyűléshez kapcsolódó 
dokumentumot) a meghívóval egyidejűleg kézhez kapták. 

 
Az elnök tájékoztatta a Közgyűlést arról, hogy az Egyesület pénzügyi helyzetében a 2022. 
év jelentős változást nem hozott. Az Egyesületnek a szokásos kiadásai voltak 2022-ben, 
úgy mint: a számvitellel, a honlap fenntartásával kapcsolatos költségek, a kapott 
támogatások felhasználására pedig a 2023. évben kerül sor.  
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Tomori Pál 2022 fontosabb történései között az alábbiakról emlékezett meg:  
 

a) A Közgyűlés meghirdette a 2023. évi Apáthy István-díjra vonatkozó pályázatát. A 
Közgyűlés a 2023. évi Apáthy-díj bírálóbizottságának tagjaivá Kiss Zoltánt, Mezei 
Pétert, Szilágyi Zsuzsannát és Tomori Pált választotta meg; 

b) ALAI idei kongresszusára 2022. szeptember 15-én és 16-án került sor a portugáliai 
Estorilban. A konferencián egyesületünket id. dr.Ficsor Mihály (a Broadcasters’ and 
film/audiovisual producers’ rights című panel moderátoraként), továbbá dr. Grad-Gyenge 
Anikó és dr. Tomori Pál képviselte; 

c) az Elnökség 2022-ben folytatta az előkészületeket a horvát ALAI csoporttal közös 
kongresszus megrendezésére. Meghatározásra került a kongresszus helye (Opatija) és ideje 
(2025. október 8-11), valamint munkacíme („Whose right is Copyright”), továbbá elkészült 
az első programtervezet is. Az előkészületek keretében az egyesület elnöke és tiszteletbeli 
elnöke 2023. június 1-jén az SZTNH elnökével fognak egyeztetni a közös rendezésű 
kongresszussal kapcsolatos reménybeli szakmai támogatásról. 

 
Tomori Pál tájékoztatta a Közgyűlést, hogy 2023 őszén az elnökség egy újabb szakmai 
konferencia megrendezését tervezi. A jelenlegi elképzelések szerint a konferencia 
tematikája a szomszédos jogokra koncentrálna, amely téma a szerzői jogi szabályozásban 
történt közelmúltbeli változások okán kifejezetten aktuálisnak mutatkozik. Az őszi 
konferencia megrendezésének javaslatával a jelenlévő tagok egyetértettek.  
 
Az elnök a tagdíjakkal kapcsolatban az alábbiakról tájékoztatta a Közgyűlést: 
 
Az egyesület alap tagdíja: 10.000 Ft/év; nemzetközi tagdíja 18.000 Ft/év; felsőoktatási 
alapképzésben részt vevő hallgatók esetében a tagdíj: 2000 Ft/év. Jelenleg az 
egyesületnek 69 tagja van, ebből tagdíjat fizet 42 tag, 
 

Alapdíj 30 
Nemzetközi 11 
Hallgató 1 

 
tagdíjelmaradása van 27 főnek. A rendszeresen nem fizető tagokkal az elnökség felveszi 
a kapcsolatot. 

 
Az elnök ezt követően felkérte a Közgyűlés tagjait, hogy az Egyesület 2022. évi 
mérlegének, illetve 2022. évi beszámolójának elfogadásáról szavazzanak. A Közgyűlés a 
beszámolót és a mérleget egyhangúlag, ellenszavazat és tartózkodás nélkül megszavazta 
és meghozta az alábbi határozatot: 
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2/2023. (05.26.) számú közgyűlési határozat: 
„A Közgyűlés az Egyesület elnökségének 2022. évi beszámolóját és az Egyesület 
2022. évi mérlegét az előterjesztettek szerint elfogadja.” 
 

V.  Az Egyesület 2023. évi költségvetési tervének elfogadása 
 
Az elnök jelezte, hogy a tagok az Egyesület 2022. évi költségvetésének tervezetét a 
meghívóval egyidejűleg kézhez kapták. 
 
Az elnök tájékoztatta a Közgyűlést, hogy az egyesület a 2022. évben nem kért és nem 
kapott támogatást, ennek megfelelően 2023-ban ésszerű azzal számolni, hogy az 
egyesület (a korábbi évekhez hasonlóan) 2023-ban is tud majd támogatást szerezni a 
szakmai tevékenységének finanszírozására. 
 
Az elnök tájékoztatta a Közgyűlést Grad-Gyenge Anikó azon javaslatáról, miszerint az 
egyesületnek – a Magyar Iparjogvédelmi és Szerzi Jogi Egyesület - mintájára meg kellene 
fontolnia, hogy stratégiai partnerként működjön együtt a Szellemi Tulajdon Nemzeti 
Hivatalával. Ez szükséges lenne ahhoz, hogy az Egyesület megkapja a jogszabályi 
előterjesztéseket, ami az MSZJF tagjait egyesületi tevékenységük, illetve egyéb 
munkájuk tekintetében is érdekelheti. A Közgyűlés tagjai a javaslattal egyet értettek.  
 
A levezető elnök kérdésére a költségvetés tervezetével kapcsolatban a Közgyűlés tagjai 
kérdést, észrevételt nem jeleztek.  

 
Az elnök ezt követően felkérte a Közgyűlést, hogy az Egyesület 2023. évi költségvetési 
tervének elfogadásáról szavazzon. A Közgyűlés ezt követően egyhangúlag, ellenszavazat 
és tartózkodás nélkül megszavazta és meghozta az alábbi határozatot: 

3/2023. (05.26.) számú közgyűlési határozat: 

„A Közgyűlés az Egyesület 2023. évi költségvetési tervét az előterjesztettek szerint 
elfogadja.” 

 
VI. A 2024. évi Apáthy István-díj meghirdetése, illetve bíráló bizottságának kijelölése 
 

Tomori Pál tájékoztatta a Közgyűlést, hogy a 2021-2022. évi Apáthy-díjak kiosztására 
2022. december 14-én a Budapest Jazz Clubban került sor, a szellemi tulajdonvédelmi 
szervezetek éves karácsonyi klubdélutánjának keretében. Ez a megoldás azért is 
eredményesnek bizonyult, mert a korábbi évekhez képest jelentős számú résztvevő 
jelenlétében, egy jó hangulatú rendezvényen, szakmai közegben kerülhettek kiosztásra a 
díjak. Érdemes megfontolni, hogy ebből hagyományt teremtsünk, ezért az elnökség 
megpróbálja majd a következő díjkiosztót is hasonlóképp megszervezni.    
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Tomori Pál tájékoztatta a Közgyűlést, hogy a 2024. évi Apáthy-díj bíráló bizottságában 
való részvételi szándékát Mezei Péter a Közgyűlést megelőzően írásban jelezte az 
Elnökség felé. A bíráló bizottságba jelentkezett továbbá: Szilágyi Zsuzsanna, valamint 
Tomori Pál. A levezető elnök javasolta a Közgyűlés számára, hogy – a korábbi évek 
gyakorlatának megfelelően – a pályázatot úgy hirdesse meg, hogy a bírálóbizottság tagjai 
további tag vagy tagok jelentkezését a bizottságba további, elnökségi, vagy közgyűlési 
jóváhagyás nélkül is elfogadhassák.  

 
Tomori Pál felkérte határozathozatalra a Közgyűlést. Ezt követően a Közgyűlés 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta a következő határozatot: 

 
4/2023. (05.26.) számú közgyűlési határozat: 

„A Közgyűlés a 2024. évben újra meghirdeti az Apáthy István-díjra vonatkozó 
pályázatát. A Közgyűlés a 2024. évi Apáthy-díj Bíráló Bizottságának tagjaivá a 
következő személyeket választotta meg: Mezei Péter, Szilágyi Zsuzsanna, Tomori 
Pál. A Közgyűlés felhatalmazza a Bizottságot, hogy szükség esetén további 
bírálóbizottsági tag vagy tagok jelentkezését közgyűlési vagy elnökségi jóváhagyás 
nélkül elfogadja. 

 
VII. A 2023. évi szakmai ankét szervezésével kapcsolatos kérdések 
 

Tomori Pál jelezte, hogy a jelen pont szerinti napirendi pontot a Közgyűlés az 
beszámolójának és mérlegének megvitatása során (II.3. pont) tárgyalta, ugyanakkor 
felkérte a Közgyűlést, hogy esetleges további észrevételeiket jelezzék a napirendi ponttal 
kapcsolatban. 

 
Szilágyi Zsuzsanna jelezte, hogy a sajtókiadványok kiadóinak szomszédos jogi védelme 
kapcsán is felmerült az utóbbi időben a mesterséges intelligencia kérdése. Érdemes lenne 
megfontolni az MI által írt újságcikkek monetizációjának, jogdíjainak kérdését a tervezett 
programmal? Tomori Pál jelezte, hogy nincs akadálya annak, hogy a kérdéssel a 
konferencia foglalkozzon.  
 
Grad-Gyenge Anikó jelezte, hogy a témajavaslattal egyetért, ugyanakkor célszerű lenne 
megfontolni, hogy azt ne az őszi konferencia, hanem egy azt követően megrendezésre 
kerülő rendezvény középpontjába helyezzük annak érdekében, hogy – az addigi 
jogalkalmazási tapasztalatok fényében – körüljárható legyen, mennyiben érvényesülnek 
a gyakorlatban a CDSM irányelv felhasználási szerződésekre vonatkozó rendelkezései 
(pl. adatszolgáltatási kötelezettség, egyensúlyielőírások).   
 



 

6 / 7 

Tomori Pál jelezte, hogy egyetért a téma halasztásával, ugyanakkor nem célszerű azt 
nagyon távoli időpontra tenni, mivel később az ALAI kongresszus szervezése az 
egyesület erőit szinte teljesen le fogja kötni. Tomori Pál javasolta továbbá, hogy ezt a 
témát nemzetközi kitekintéssel, külföldi szakemberek, illetve jogosultak bevonásával 
járjuk körbe.  

 
VIII. Egyebek 

 
Tomori Pál a Közgyűlés előtt köszönetét fejezte ki Fodor Klaudiának, Grad-Gyenge 
Anikónak, Kabai Eszternek, Mezei Péternek, illetve Pogácsás Anettnek, akik az ALAI 
2023. évi ankétjával kapcsolatos, a mesterséges intelligencia témakörét érintő kérdőívre 
adott válaszokat az egyesület nevében elkészítették.  
 
Tomori Pál tájékoztatta a Közgyűlést, hogy az egyesület – anyagi lehetőségeihez – mérten 
igyekszik támogatást nyújtani tagjai részére az ALAI kongresszuson való részvételhez. 
A tagok közül Fodor Klaudia és Pogácsás Anett jelezték, hogy élnének a támogatás 
lehetőségével, erről az egyesület elnöksége külön határozatot hoz majd.  

 
Tomori Pál kérdésére a tagok további észrevétellel, javaslattal nem éltek. Ezt követően 
Tomori Pál a Közgyűlést bezárta.  

 
Budapest, 2023. május 26. 
 

  
  dr. Tomori Pál 
  elnök 
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1. számú melléklet 

a Magyar Szerzői Jogi Fórum Egyesület 
2023. május 26. napján 11:00 órakor, 

elektronikus hírszerző eszköz útján megtartott 
Közgyűlésének jegyzőkönyvéhez 

 

I. Megjelent tagok 
  

Tag neve Lakcíme 
Békés Gergely 1038 Budapest, Tündérliget u. 9/C. 

id. Ficsor Mihály 1165 Budapest, Baross Gábor. u. 56. 
Grad-Gyenge Anikó 1024 Budapest, Ady endre u. 17. 

Pontos Patrik 8640 Fonyód, Mező u. 29. 
Sápi Edit 3532 Miskolc, Győri Kapu 101. 

Szilágyi Zsuzsa 2094 Nagykovácsi, Rákóczi u. 68. 
Tomori Pál 2014 Csobánka, Hanfland körút 5. 

 
Budapest, 2023. május 26. 
  
 
  
 

pontosp
Téglalap


